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Zusammenfassung

        
Bei 12 Pat. mit Rheumatoid-Arthritis wurde der Einfluß einer einmaligen Ultraschall-applikation (Gleichschall und Impulsschall) auf den elektrischen Hautwiderstand (ohmscher und kapazitiver Widerstand) untersucht. Die Ultraschallapplikation ergab signifikante Hautwiderstandsänderungen, die allerdings auch gleichgerichtet bei Plazebo auftreten. Ein signifikanter Unterschied zwischen Gleichschall und Impulssehall besteht nicht.


      
        
Summary

        
In 12 patients with rheumatoid arthritis the influence of a single ultrasound application (direct sound and impulse sound) on the electric resistance of the skin (Ohm's and capacitive resistance) was investigated. The ultrasound application resulted in significant changes of the resistance of the skin which, however, in the same way also appear in placebo. There is no significant difference between direct sound and impulse sound.
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